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Geachte heer/mevrouw , 
 

Raadsvragen 
 

Vraag 

van:     CDA 
aan:     het college van burgemeester en wethouders 
d.d.:    5-9-2023 
vorm:  schriftelijk 

  
Inhoud 

  
Onderwerp: Ecologisch bermbeheer 
 Vraag:  

1. Is het college bekend met het artikel in de media? 
2. Heeft het college aan de start van het ecologisch bermbeheer 

een 0-meting gedaan? Zo ja, wat was de uitkomst hiervan, zo 
nee waarom niet 

3. Kan het college aangeven wat de resultaten zijn van het 
ecologisch bermbeheer sinds 2018 

4. Kan het college aangeven welke plantensoorten zijn 
toegenomen 

Reactie college 
(raad ) 

1. Is het college bekend met het artikel in de media? 
Dergelijke artikelen zijn ons bekend. Resultaten van toegenomen 
diversiteit dankzij aangepast beheer, zijn sterk afhankelijk van de 
lokale aanwezige bodemtypen (veen, klei, zand etc). Zo kan men op 
zand sneller een kruidenrijke vegetatie realiseren met ecologisch 
beheer, dan op klei. 

2. Heeft het college aan de start van het ecologisch bermbeheer een 0-
meting gedaan? Zo ja, wat was de uitkomst hiervan, zo nee waarom 
niet 
Na de fusie is er een ecologisch rapport op gesteld voor Waadhoeke 
door een ecologisch adviesbureau. Hierin stonden de kansen en 
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waarden van de bermen en sloten in Waadhoeke. Dit rapport was 
geen 0-meting van het hele grond gebied waarbij alle 
plantensoorten en kruidenrijkdom in kaart is gebracht. Dat is een 
tijdrovend en kostbaar proces. Voor de fusie, werden alle bermen en 
taluds geklepeld. Hierbij overleeft slecht 6% van de aanwezige 
insecten. Om te beginnen met een verbetering van het beheer ten 
opzichte van flora én fauna, is de gemeente in 2018 gestopt met 
alleen maar klepelen in het buiten gebied. Sinds 2022 is de 
gemeente bezig met het monitoren van de bermen. Al eerder deed 
de gemeente mee aan Mijn berm bloeit, zoals ook in het BAP staat. 
Al deze methoden dragen bij met het inzichtelijk maken van onze 
aanwezige vegetatie in onze bermen en de ontwikkeling ervan. 
Echter, er zijn meerdere jaren nodig om trends te kunnen 
waarnemen. Dat wil zeggen dat vanaf een jaar of 5 of langer door 
steekproefsgewijs structureel op bepaalde plekken te monitoren, 
pas inzichtelijk kan worden gemaakt of een vernieuwde werkwijze 
resulteert in een toename van diversiteit. Waadhoeke doet (nog) 
geen onderzoek aan insecten, verscheidenheid en aantallen. 

3. Kan het college aangeven wat de resultaten zijn van het ecologisch 
bermbeheer sinds 2018 
Het is nog te vroeg om uitspraak te doen over successen in het 
algemeen. Wel is gebleken dat op bepaalde plekken ecologisch 
beheer niet geschikt is. Dit kan komen door de ontwikkeling van 
ongewenste soorten in een berm, zoals Reuzenberenklauw, Japanse 
duizendknoop en distels. Het beheer op deze plekken is dan ook 
weer teruggedraaid of anderzijds aangepast. Verder kan het ook 
voorkomen dat door structureel terugkerende werkzaamheden een 
berm niet geschikt is voor ecologisch beheer. Daarnaast kunnen 
werkzaamheden ook weer kansen bieden. Wel is op een aantal 
plekken in de gemeente verbetering waar te nemen dankzij het 
aangepaste beheer. Hier is ruigte vegetatie zoals distels, brandnetels 
en zware grassen, teruggedrongen en zien we dat plantensoorten 
zoals peen, weegbree en klaversoorten hier weer een kans krijgen. 
Een voorbeeld van een dergelijke locatie die niet is ingezaaid met 
een bloemenmengsel, maar slechts door aanpassingen van het 
beheer een toename in soortenrijkdom laat zien, is de rondweg in 
Franeker gezien vanaf de Hertog van Saxenlaan richting de 
Rijkstraatweg. 

4. Kan het college aangeven welke plantensoorten zijn toegenomen 
Exacte data hier van is nog niet beschikbaar. Wel is duidelijke 
toename te zien in kruiden die vrijwel niet meer voorkwamen in 
onze bermen. Denk hierbij aan wilde peen, pastinaak, verschillende 
soorten composieten, klaversoorten, weegbree en cichorei. Uit de 
monitoring van een aantal geselecteerde bermen die worden 
gemonitord, zijn de eerste resultaten bekend. Ook is gebleken dat 
de methode van monitoring nog aanpassing verdient. 



 

 

 


